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OR. 0012.4.2.2023 

 

PROTOKÓŁ nr 45/23 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

które odbyło się w dniu 24 stycznia 2023 r.  

pod przewodnictwem Pana Tomasza Grajnerta 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Bryś Maciej – Z-ca Przewodniczącego 

3. Buda Radosław 

4. Grajnert Tomasz – Przewodniczący 

5. Mituła Bronisław 

6. Paluszek Jerzy 

7. Żabicki Grzegorz 

Spoza członków Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta 

2. Romuald Kucharczyk – ZOPOW 

3. Katarzyna Tasarz -  kierownik MGOPS 

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Proponowany porządek obrad: 

 

1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Wieluń i specjalności oraz formy kształcenia, na które jest przyznawane dofinansowanie. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXVI/937/22 Rady Miejskiej  

w Wieluniu z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

w Gminie Wieluń, będącego podstawą wyliczenia kwoty zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do szkół i przedszkoli. 
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6. Przyjęcie kalendarza imprez sportowych na rok 2023 realizowanych w Gminie Wieluń.  

7. Przyjęcie kalendarza działań promocyjno-kulturalnych i patriotycznych realizowanych w Gminie 

Wieluń na rok 2023. 

8. Informacja o osiągnięciach placówek kultury za 2022r., dla których organem prowadzącym lub 

organizatorem jest Gmina Wieluń. 

9. Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez i uroczystości  

w 2022r. 

10. Informacja na temat funkcjonowania Żłobka Miejskiego w Wieluniu za 2022 rok. 

11. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie posiedzenia.  

   

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał wszystkich 

obecnych, sprawdził listę obecności i stwierdził prawomocność obrad. Przeszedł do realizacji 

porządku obrad (zał. nr 2).  

 

Punkt 2 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023 (zał. nr 3).  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos? Do dyskusji zgłosił się radny Tomasz Akulicz. 

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, czy uchwała w tym przypadku może działać wstecz? Ponieważ 

obowiązywanie tej uchwały jest od 1 stycznia 2023 roku.  

 

Kierownik MGOPS – odpowiedziała, że zapis był uzgodniony z prawnikiem i taki zapis jest 

prawidłowy.  

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 146/45/23 komisji oświaty 

kultury i sportu stanowi załącznik nr 4.  

 

Punkt 3 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 



3 
 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 zał. nr 5.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, jaka do tej pory była stawka bo jest 

podwyższona? 

 

Kierownik MGOPS odpowiedziała, że stawka do tej pory wynosiła 150 %.  

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 147/45/23 komisji oświaty, kultury 

i sportu stanowi załącznik nr 6. 

 

Punkt 4 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Wieluń i specjalności oraz formy kształcenia, na które jest przyznawane dofinansowanie (zał. nr 7).  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji zgłosił się radny Grzegorz Żabicki.  

 

Radny Grzegorz Żabicki zapytał, czy mamy informacje ile osób ubiega się o prace w placówkach 

prowadzonych przez gminę? 

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że zatrudnianie nauczycieli jest kompetencją 

dyrektorów szkół. To było kilka, maksymalnie kilkanaście wolnych etatów na ponad 300 

zatrudnionych nauczycieli. Wolne etaty dotyczyły raczej nauczycieli, którzy odeszli wcześniej na 

emeryturę.  

 

Radny Grzegorz Żabicki zapytał, ile jest kadry pedagogicznej w wieku przedemerytalnym albo  

w kwestii maksymalnie pięciu lat? 

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że nie posiada takich danych.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert poinformował, że w listopadzie było takie ogólne 

sprawozdanie za poprzedni rok i tam też jest rozpisane, ilu nauczycieli jest na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego. Można ewentualnie zobaczyć proporcje, ile jest nauczycieli z tym 

niższym stopniem.  
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Radny Grzegorz Żabicki poinformował, że zawód nauczyciela dzisiaj nie jest atrakcyjny finansowo, 

wcześniej czy później będziemy się borykać z problemem kadrowym.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.   

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 148/45/23 komisji oświaty, kultury 

i sportu stanowi załącznik nr 8. 

 

Punkt 5 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXVI/937/22 Rady Miejskiej  

w Wieluniu z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

w Gminie Wieluń, będącego podstawą wyliczenia kwoty zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do szkół i przedszkoli (zał. nr 9). 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.   

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 149/45/23 komisji oświaty, kultury 

i sportu stanowi załącznik nr 10.  

 

Punkt 6 

 

Przyjęcie kalendarza imprez sportowych na rok 2023 realizowanych w Gminie Wieluń zał. nr 11. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.   

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną.  

 

Punkt 7 

 

Przyjęcie kalendarza działań promocyjno-kulturalnych i patriotycznych realizowanych w Gminie 

Wieluń na rok 2023 zał. nr 12.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.   

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, ponieważ w kalendarzu w miesiącu styczniu 

wpisana jest Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy lokalizacja Wieluński Dom Kultury, a czy nie 

powinno być Zespół Szkół nr 1?  
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Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska odpowiedziała, że w tej chwili nie ma kierownika Biura 

Burmistrza, na sesji będzie wprowadzona autopoprawka, ponieważ faktycznie to wydarzenie 

odbędzie się przy Zespole Szkół nr 1.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, czy Pani dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury była zaproszona na 

komisję? Bardzo bym prosił, aby zmobilizować pracowników do uczestnictwa w posiedzeniach 

komisji.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska odpowiedziała, że naczelnicy/kierownicy/dyrektorzy 

otrzymują powiadomienia o posiedzeniach komisji i jeżeli w porządku obrad są punkty, które ich 

dotyczą to powinni się stawić na taką komisje i udzielić Państwu odpowiedzi.     

 

Radny Tomasz Akulicz poprosił o zaprotokołowanie, żeby na przyszłość pracownicy, którzy są 

odpowiedzialni za poszczególne tematy pojawiali się na komisjach. Bo powtarza się to bardzo 

często, że nie ma poszczególnych osób i nie ma kto nam udzielać odpowiedzi na zadawane pytania.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert poinformował, że uzyskał informację telefoniczną, że 

będzie autopoprawka w takim razie przegłosujemy ten punkt. 

 

Komisja przy 7 głosach ,,za” zatwierdziła kalendarz z działań promocyjno-kulturalnych.  

 

Punkt 8 

 

Informacja o osiągnięciach placówek kultury za 2022, dla których organem prowadzącym lub 

organizatorem jest Gmina Wieluń zał. nr 13.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert odpowiedział, że przedłożony dokument to jest raczej 

takie sprawozdanie. Poprosił o przygotowanie informacji, która będzie zawierała osiągnięcia 

zgodnie z punktem w porządku obrad. Jeśli oczywiście placówki takie osiągnięcia miały.  

 

Informacja została przyjęta.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert udzielił głosu Sekretarz Miasta Magdalenie Majkowskiej.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że jeżeli jakiś punkt z planu pracy należałoby 

uściślić to dobrze by było od razu sobie powiedzieć, żebyśmy na przyszły rok tych samych błędów 

nie powielali. Jeżeli jest uwaga, że ma to dotyczyć konkretnie osiągnięć to żeby to też zapisać, mieć 

na uwadze i powiedzieć.  
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Punkt 9 

 

Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez i uroczystości  

w 2022r zał. nr 14. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji zgłosił się radny Tomasz Akulicz.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, co się wlicza w przychód Wieluńskiego Domu Kultury? Czy na 

przykład jak zostanie pozyskana jakaś dotacja to też się ją wlicza w przychód?  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zapytała, czy Pani dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury 

ma przybyć w dniu dzisiejszym na posiedzenie komisji? 

 

Radny Tomasz Akulicz poprosił, aby Pani dyrektor pojawiła się na sesji i powiedziała ile tak 

naprawdę gminę kosztowały te wszystkie uroczystości? Jeżeli udało się pozyskać jakieś środki bądź 

dotacje na przykład na oratorium bo domniemam, że były one również z dofinansowaniem  

z zewnątrz to proszę, aby taka informacja przy poszczególnych wydarzeniach była.  

 

Informacja została przyjęta. 

 

Punkt 10 

 

Informacja na temat funkcjonowania Żłobka Miejskiego w Wieluniu za 2022 rok. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji nikt się nie zgłosił.  

 

Informacja została przyjęta. 

 

Punkt 11 

 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Do 

dyskusji zgłosił się radny Tomasz Akulicz.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, do kogo należy toaleta w lasku miejskim, ponieważ jest cały czas 

oświetlona, natomiast jest nieczynna? Czy można ją uruchomić?  
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Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska odpowiedziała, że cel tej toalety był taki, żeby z niej  

w tym miejscu korzystać, tym bardziej, że sporo osób spaceruje po lasku, jest tam również 

skatepark. Bezpośrednio zajmuje się tym Wydział Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, dlaczego przed wejściem do urzędu jest tabliczka 

zakaz wjazdu, nie dotyczy rowerów?  

 

Radny Radosław Buda odpowiedział, że w takim wypadku powinna być tabliczka informująca  

o zakazie wjazdu w obu kierunkach.   

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska poinformowała, że kontaktowała się z naczelnikiem GKM, 

który powiedział, że toaleta została przekazana w zarząd WOSIROWI, ale zostanie to zgłoszone 

kierownikowi WOSIR.  

 

Radny Radosław Buda, zapytał, jak były przeprowadzone ferie zimowe tzw. ,,dmuchańce” na hali 

WOSIR? Czy były bilety na te atrakcje? 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska odpowiedziała, że to pytanie przekaże Pani 

Wiceburmistrz. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy są poczynione jakieś prace w zakresie karty 

mieszkańca? 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska odpowiedziała, że z informacji uzyskanych od pracownika 

Biura Burmistrza wynika, że kartami mieszkańca zajmuje się bezpośrednio Pani Wiceburmistrz.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, jak wygląda sprawa z płatnymi parkingami przy ulicy Krakowskie 

Przedmieście oraz Św. Barbary? Czy mamy już jakąś odpowiedź, kiedy staną te Parkomaty? 

 

Naczelnik Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że do Starostwa został złożony wniosek 

o wydanie opinii, z tego co wiem to została wydana opinia pozytywna tylko teraz należałoby 

sporządzić projekt zmiany organizacji ruchu. Zarządca strefy, żeby miał możliwość zgodnego  

z prawem pobierania opłat musi być poprawnie wykonane oznakowanie, ustawodawca wymaga 

również oznakowania poziomego. Z tego co wiem to kierownik WOSIRU podjął już kroki związane 

ze zleceniem zmian organizacji ruchu. Trzeba tam również ustawić znaki informujące o początku  

i o końcu strefy płatnego parkowania.  

 

Radny Tomasz Akulicz odpowiedział, że był w Pałacu Taczanowskich w Rudzie i jest wniosek Pana 

Waldemara Kluski do Pana Burmistrza o dofinansowanie kwoty 150.000,00 zł. Prośba do Pana 

Przewodniczącego Komisji, żeby zorganizować taki wyjazd do Rudy, jako członkowie komisji kultury 

powinniśmy zobaczyć ten obiekt i wspomóc to przedsięwzięcie, bo inne gminy z tego co wiem też 

się będą dokładać.  
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Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, co się dzieje w sprawie postawienia znaku przy 

szkole muzycznej?  

 

Naczelnik IR Maciej Preś odpowiedział, że zweryfikuje informację i odpowiedź na to pytanie 

zostanie udzielona w najbliższym czasie.  

 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 12 

 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert podziękował obecnym za udział, zamknął 45 posiedzenie 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

   Protokołowała:              Przewodniczący  Komisji 

         Oświaty, Kultury i Sportu 

           

Malwina Matławska             Tomasz Grajnert  


